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ایران چگونه ابرقدرت والیبال نشسته جهان شد؟
کمیته بین المللی پارالمپیک 
در گزارشــی به قدرت والیبال 

نشسته ایران پرداخت.
بــه گزارش فــارس، کمیته 
در  پارالمپیــک  بین المللــی 
گزارشــی بــه قــدرت والیبال 
نشسته ایران اشاره کرد و نوشــت: ورزشکاران مرد والیبال نشسته با لباس های 
ملی و ماسک هایی که پرچم ایران را نشان می دهند، در حالی که منتظر مراسم 
مدال در توکیو 2020 هستند عکس می گیرند. تیم ایران در هفت بازی از 9 بازی 
پارالمپیکی که از سال 1988 سئول در آن شرکت کرده بود، قهرمان پارالمپیک 
شد و برنده شد. آخرین طلای ایران در توکیو 2020 به دست آمد. هادی رضایی 
به عنوان بازیکن، کاپیتان و ســرمربی، بخشی جدایی ناپذیر از تسلط فوق العاده 

چهار دهه ای ایران در والیبال نشسته مردان بوده است.
بنابراین، چه کسی شایستگی بهتری برای انعکاس موفقیت تاریخی ایران دارد، 
به خصوص که رضایی در نوامبر 2022 از بازنشستگی وسوسه شد و این تیم را به 

هشتمین عنوان قهرمانی جهان رساند؟
قهرمانان پارالمپیک در حالی که نزدیکترین رقبای خود بوسنی و هرزگوین 
را در ســارایوو شکست دادند، حتی یک ست را هم رها نکردند تا تایید کنند که 

شمارش معکوس برای پاریس 2024 خواهند بود.
نــه اینکه آنها چیزی را بدیهی می دانند، زیرا ســنگینی توقع عظیم را نیز بر 
دوش خود حمل می کنند. رضایی ســرمربی والیبال نشســته ایران در این باره 
می گویــد: بزرگترین چالش ما این اســت که مردم ایــران از ما انتظار دارند که 
قهرمان شویم که مسئولیت سنگینی بر دوش ورزشکاران و مربیان ما می گذارد. 
در برخی رشته های ورزشی قهرمانی در آسیا یا حضور در پارالمپیک افتخار است، 
اما به نظر می رسد در والیبال نشسته، شرکت و قهرمانی معیارهای متفاوتی دارد.
ملاک این اســت که اگر در مسابقات پارالمپیک به مقام دوم رسیدیم یعنی 

شکست خورده ایم.
محمد تابع، دبیرکل NPC جمهوری اسلامی ایران، مقایسه دیگری انجام داد 
و گفت: همانطور که مردم برزیل همیشــه دوست دارند تیم فوتبال آنها قهرمان 
جهان شود، مردم ما در ایران نیز می خواهند و انتظار دارند که تیم والیبال نشسته 

مردان ما همچنان در صدر این رشته ورزشی در جهان باقی بماند.
یک رکورد طلایی

ایــران  چگونه پس از معرفی به این ورزش در ســال 1980 به یک ابرقدرت 
والیبال نشسته تبدیل شده است؟

رضایــی بازی را از ســال 1362 با تعویض از هندبال آغاز کرد. او 12 ســال 
کاپیتان تیم ملی بود و در 3 بازی پارالمپیک به عنوان بازیکن و 6 بازی به عنوان 

مربی شرکت کرد.
بازیکنان تیم والیبال نشســته مردان ایران با مدال های طلای خود در زمین 
مسابقه ژست گرفتند. پیروزی 3-1 مقابل کمیته پارالمپیک روسیه، ایران را برای 

هفتمین قهرمانی پارالمپیک در توکیو 2020 تضمین کرد.
در 9 بازی پس از ســئول 1988، ایران در 7 بازی قهرمان پارالمپیک شد. او 
پیشــرفت این ورزش را در ترکیبی از عوامل قــرار می دهد و از آتلانتا 1996 به 
عنــوان نقطه اوج خاصی یاد می کند کــه او کاپیتان تیم بود و به عنوان بهترین 

بازیکن بازی ها شناخته شد.
رضایی حمایت دولت، مردم، باشگاه ها، حامیان مالی، زیبایی ورزش و حمایت 

از ورزشکاران را از دلایل رشد آن می داند.
افسانه سازی

از همان ابتدا با والیبال نشسته در ایران میل زیادی وجود داشت که به دلیل 
این واقعیت بود که تجهیزات زیادی برای شروع بازی مورد نیاز نبود در حالی که 

تغییرات در طبقه بندی باعث دسترسی بیشتر به این ورزش شد.
رضایی به نوآوری های متنوعی اشاره می کند که از آن زمان تاکنون ارائه شده 
است. ما از علم مدرن استفاده می کنیم. همچنین از نظر تاکتیکی والیبال ایستاده 

و نشسته ادغام شده است. استفاده از حداکثر توان معلولان وجود دارد.«
استفاده از قدرت و سرعت در اجرای تکنیک ها و تاکتیک ها در والیبال نشسته 
بسیار مهم است. از زمانی که به عنوان مربی انتخاب شدم سعی کردم از همه این 
موارد برای ترویج والیبال نشسته استفاده کنم. یک بازیکن مرد والیبال نشسته، 
بازوی چپ خــود را دراز می کند و در حالی که تلاش می کند توپ را برگرداند، 

به عقب برمی گردد.
قدرت و سرعت هســته اصلی رژیم تمرینی تیم است و از عوامل کلیدی در 
موفقیت آنها می باشــد. رضایی یک روز پس از توکیو 2020 آن را صدا کرد اما 
با درخواســت هایی مبنی بر بازگشت به مسابقات قهرمانی جهان مواجه شد. او 

مطمئن نیست در سال 2024 چه اتفاقی خواهد افتاد.
من معتقدم در یک زمان مشخص، یک فرد باید مسئولیت خود را به دیگران 
واگذار کند و به همین دلیل استعفا دادم. اما چالش قهرمانی در بوسنی برای من 

بسیار جالب و مهم بود، بنابراین تصمیم گرفتم برگردم.
کســب عنوان قهرمانی در بوســنی یکی از افتخارات من در ورزش بود، زیرا 

می دانستم که تیم بوسنی در آن زمان در اوج آمادگی قرار داشت.
بهترین در تاریخ؟

ایران ادعا می کند که بهترین کشور والیبال نشسته مردان در تاریخ است، اما 
رئیس NPC به سرعت این پیشنهاد را کم اهمیت جلوه می دهد و در عوض به 
کارهای پشت صحنه اشاره می کند، از جمله لیگ قدرتمند داخلی، که به تبدیل 
تیم ملی به کشور کمک کرده است. برندگان سریال همچنین برنامه هایی برای 
توسعه تیم بانوان وجود دارد. تابع گفت: برگزاری مستمر مسابقات سالانه قهرمانی 
کشور و برگزاری لیگ باعث جذب ورزشکاران زیادی شده است. تجهیز سالن های 
ورزشی سراسر کشور و حضور مستمر بازیکنان برتر در رویدادهای بین المللی را 

می توان از عوامل مهم این پیشرفت دانست.
حمایت های مالــی در کنار رویکرد عملی، حمایت های دولتی، رســانه ای و 
پرداخت مســاوی جوایز ورزشکاران المپیک و پارالمپیک به تداوم این موفقیت 

کمک کرده است.
یک بازیکن بلند قد والیبال نشســته در حالی کــه هم تیمی ها و حریفان او 

حرکت را با چشمان خود دنبال می کنند، سرویس را روی تور برمی گرداند.
مرتضی مهرزاد ســلاکجانی قدبلندترین مرد ایــران و یکی از محبوب ترین 
ورزشکاران کشور اســت. یکی از ستارگان این تیم مرتضی مهرزادسلاکجانی با 
قد 2.46 متر )8 فوت 1 اینچ( بلندقدترین مرد ایران اســت. او در یک تصادف با 
دوچرخه دچار شکســتگی لگن شد که باعث توقف رشد پای راست شد. اکنون 
شش اینچ از سمت چپ او کوتاهتر است. او می تواند به یک کلوب هواداران بزرگ 
ببالد. او گفت: »والیبال نشســته زندگی من را تغییر داد. »مردم خیلی مهربان 
هســتند و شناخته شدن برای من طبیعی شــده است. ما تیم خوبی هستیم و 

انتظارات بسیار بالاست، اما این طبیعی است.«

طارمی؛ در صدر برترین گلزن آسیا در سال ۲۰۲۲

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران به عنوان بهترین گلزن ســال 2022 در قاره 
آسیا انتخاب شد.

به گزارش ایرنا، فدراسیون بین المللی آمار و تاریخ فوتبال نام 10 گلزن برتر 
جهان در ســال 2022 را اعلام کرد که در صدر این جدول نام مهدی طارمی 

مهاجم ایرانی پورتو دیده می شود.
از جمله دلایلی که باعث شده طارمی در صدر این فهرست قرار بگیرد ثبت 
21 گل در لیگ پرتغال و ۵ گل در رده ملی اســت. بعد از مهاجم بوشــهری 

پورتو کودای تاناکای ژاپنی قرار دارد که در لیگ سنگاپور توپ می زند.
در رده هفتم این آمار نام هیونگ مین ســون ســتاره کره ای تاتنهام دیده 
می شود و در رده نهم نیز علی مبخوت بهترین بازیکن فوتبال امارات قرار دارد.

گزارش

خبر

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: خیلی نگران نیستیم اما 
به زودی موانع را حل می کنیم و VAR برای آینده نزدیک 

به فوتبال ایران اضافه می شود.
به گزارش فارس، مراســم اختتامیه کلاس دانش افزایی 
داوری نیم فصــل لیگ برتر با حضــور 130 داور و کمک 
داور، مهدی تاج)رئیس فدراسیون(، مهدی محمد نبی)نایب 
رئیس اول فدراسیون(، احمدرضا براتی)عضو هیات رئیسه(، 
هدایت ممبینی)دبیرکل فدراســیون(، علی خطیر )مشاور 
عالی رئیس فدراسیون(، خداداد افشاریان)عضو هیات رئیسه 

و رئیس کمیته داوران( برگزار شد.
پیش از حضور رئیس و اعضای هیات رئیســه فدراسیون 
در سالن هتل آکادمی فوتبال، داوران جلسه ای را با اعضای 

کمیته انضباطی بدون حضور رسانه ها برگزار کردند.
داوران حاضر در این جلسه کلاس های آمادگی جسمانی 

را با موفقیت پشت سر گذاشتند.
در این مراسم مهدی تاج گفت: خیلی خوشحالم در جمع 
داوران، پیشکســوتان، هیات رئیسه و اصحاب رسانه هستم. 
یاد و خاطره پیشکســوتان مرحوم جامعه داوری را گرامی 
می دارم که از آن ها خاطرات خوبی داشتیم.پیشکسوتانی هم 
که اکنون هســتند یادشان را گرامی میداریم مثل صالحی، 
نظری، زمانی، خوشــخوان، غیاثــی و .... از همه آن ها نیز 

استفاده می کنیم.
وی افــزود: جام جهانی اتفاق خیلــی خوبی بود که در 
نزدیکی ما اتفاق افتاد. ما هم در آن حضور داشتیم و امیدوارم 
در همــه ادوار حضور پیداکنیم    بحث داوری هم مثل همه 
زمینه ها در مهم ترین رویداد دنیا مهم بود. برخی مســائل 
داوری در این جــام می تواند برای ما مؤثر باشــد. اتفاقات 
بزرگی افتاد و به نظر من اشــتباهات داوری خیلی کم بود. 
با وجود VAR، دوربین ها و... همین اشتباهات کوچک هم 

بزرگ می شد .
رئیس فدراســیون فوتبال در ادامه گفت: اینفانتینو نیز 
در همه بازی های شــرکت کرد و از نزدیــک آن ها را دید. 
مجموعه تیم داوری، کمیته مسابقات و  ... نیز همه بازی هه 
را می دیدند. با همه این مسائل بازهم در داوری اشتباه بود. 
هرچند تأثیرگــذاری آن کمتر بود. جام جهانی را به خوبی 
برگــزار کردند که درس های مهمی دارد. داوران ما کمترین 

مزایا را در چرخه مالی از لحاظ مزایای فوتبال دارند.
تاج درخصوص موارد مهم داوری در کشور عنوان کرد: 2 
مورد برای فدراسیون خیلی مهم است . هرچند همه بخش ها 
مهم هســتند اما تیم های ملی و داوری در سیکل هستند. 
هرچند همه کمیته ها فعالیت دارند و مهم هستند اما دو جا 
مورد ارزیابی مــردم قرار می گیرد. کمیته داوران و تیم های 
ملــی مدام مورد قضاوت مردم قرار می گیرند  امیدواریم تیم 
ملی جوانان و نوجوانــان ما بار دیگر به جام جهانی بروند و 

همه تلاش مان را می کنیم تا بار دیگر پنج ستاره شویم.

وی افزود: در بخش داوری بی انتقاد نیستیم و انتقاداتی 
به اشــتباهات می شــود. این کلاس هایی که افشــاریان و 
همکارانش زحمت کشیدند و برگزار کردند برای رشد کیفی 
داوران اســت. از لحاظ کمی وضع مان خوب است. 12۵ نفر 
آوردیم و یــک روز هم می توانیم 12۵0 داور بیاوریم. وقتی 
هر از گاهی داوری به یک نفر می افتد ممکن است اشتباهات 

تأثیرگذار باشد.
رئیس فدراسیون فوتبال با اشــاره به آموزش داوران در 
خصوص سیســتم ویدئو چک گفت: برای VAR باید ابتدا 
داوران کــم و بهترین ها را آموزش بدهیــم. زیرا در مرحله 
اول فرصت دیگری نیســت. این اتفاق به زودی می افتد. کار 
ساده اما پردردسری اســت . با توجه به شرایط کشور با هر 
مجموعــه ای صحبت می کنیم یک جایی به گره می خوریم 
اما باید بیشــتر مذاکره کنیم که بیشتر وقت بگذاریم تا این 
موانع حل شود. موانعی که شاید در کشورهای دیگر وجود 

نداشته باشد.
تــاج در ادامه افزود: خیلی نگران نیســتیم اما به زودی 
موانع را حل کرده و آموزش را شروع می کنیم. VAR برای 
آینده نزدیک می آید و باید این اتقاق می افتد . چند خاصیت 
دارد و دیگر شاهد درگیری نیستیم. این سیستم به داوران 

آرامش می دهد .
وی در خصوص حضور تماشــاگران در ورزشگاه ها بیان 
کرد: باید مســائل تماشــاگران را حل کنیــم. اگر با برخی 
اشتباهات داوری بازی ها با تماشاگر برگزار شود، اداره فوتبال 
سخت خواهد شــد. دیر یا زود بازی ها با تماشاگران برگزار 

می شود و باید داوران از لحاظ کیفی بسیار رشد کنند.
رئیس فدراســیون فوتبال درباره برگــزاری کلاس های 
داوری تصریــح کرد: این کلاس ها بســیار خوب اســت اما 

وقتــی داور به زمین برود آمــوزش هه محک می خورند. به 
پرداختی هــای ما نگاه نکنید  زیرا کار بســیار بزرگی انجام 
می دهید. از همه داوران که بــه زمین می روند یا نمی روند 
تشکر می کنم . همین که متصل مورد قضاوت و برخی مواقع 
نامهربانــی و بی اعتنایی قرار می گیرید جــای تقدیر دارد. 
خیلــی کم اتفاق می افتد که بازیکن به داور حمله کند. این 

کار شاید فقط در ایران اتفاق بیفتد.
تاج با بیان اینکه انتقاد باشگاه ها باید شنیده شود گفت: 
کمیته اخــلاق، کمیته انضباطی، کمیته داوران و ... باید به 
انتقاد باشــگاه ها نیز گوش بدهند. به هر حال اگر نتوانید به 
هر مجموعه ای انتقاد کنید، مــورد احترام قرار نمی گیرد. 
دست کم مدیر باشگاه می گوید چرا داور اینگونه سوت زد؟ 
خیلی با افشاریان صحبت کردم که دست کم قضاوت بازی ها 
را ارزیابی کنید. ســامانه داوری ما معیوب نیست. هیچکس 
تاکنون نیامده و بگوید گیر جای دیگری اســت اما باید به 
خاطر اشتباهات به باشــگاه ها حق بدهیم. جایی اگر انتقاد 

بشود قابل احترام خواهد شد.
وی افزود: گیرهایی داریم و برخی ســوال هایی می کنند 
که بحث دیگری دارد. در مورد هزینه ها باید بگویم افشاریان 
بارها آمده و درمورد دســتمزد داوران حرف زده اما ســطح 
داوری خیلی وســیع اســت. درآمدهای مــا و حقوقی که 
نمی توانیم بگیریم نیز هســت و همه این مسائل در فرایند 

کیفیت تاثیر می گذارد.
رئیس فدراسیون فوتبال در خصوص حذف داوران ایران 
عنوان کرد: با آمدن VAR از بازگشت داوری به رویدادهای 
آسیایی و جهانی خوشحال می شویم. اکنون در معرض خطر 
هستیم و داوران اگر مدرک نداشته باشند حذف می شوند یا 
حذف خواهند شد. باید همه تلاش خود را به کار بگیریم تا 

دست کم 2_3 ماه آینده آموزش تمام شود.
تاج در خصوص VAR  گفت: فردا با مدیران پرسپولیس 
و اســتقلال و مدیران شرکت توسعه و تجهیز جلسه داریم. 
هر ورزشگاهی باید مجهز شود و داور فقط به زمینی می رود 
که در آن VAR باشد . صدا و سیما هم در این زمینه کمک 

می کند.
وی در ادامه افزود: افشــاریان بایــد برای محدود کردن 
گستره وسیع داوران تلاش کند تا دست کم داور چند سوت 
بزند. زیرا اگر داور باشــد و قضاوت نکند برای خود داوران، 

سلامت لیگ و ... خوب نیست.
 خداداد افشــاریان در این میان اعلام کرد که فقط سه 
باشگاه سپاهان، نساجی و فولاد سیستم رادیویی خریداری 

کرده اند.
تاج پس از شــنیدن این صحبت گفــت: من موضوع را 
پیگیری خواهم کرد و قطعا برای فصل بعد این سیســتم را 
می آوریم. ظاهرا ذوب آهن و یک باشگاه دیگر نیز خریداری 
کرده است. در مورد VAR عقب مانده ایم . دو روز قبل با فیفا 
جلسه داشتیم. آن ها آماده هستند و فدراسیون به خط شان 
کرده است . همه چیز تنظیم شده و باید ما دنبال کار برویم. 
همه چیز آماده اســت و باید باشــگاه ها را پای خط برویم. 
باید موانع شرکت evs را برطرف کنیم . باید با محدودیت ها 
بهترین باشیم و در همه رویدادهای بین المللی شرکت کنیم.
رئیس فدراســیون در خصوص طلب فوتبال ایران از فیفا 
و کنفدراســیون آســیا اظهار کرد: بزرگترین طلبکار فیفا و 
 AFC هستیم. پرسپولیس سه و نیم میلیون دلار ازAFC
و کلی از فیفا طلبکار اســت اما باید 900 هزار دلار به یک 
دروازه بــان بدهد. در قــرارداد هم آمده به همان میزان اگر 
  CAS ندهد باید جریمه بدهد. حتی ظاهرا وقتی به دادگاه

می روند می گویند باید همان لحظه پول را پرداخت کنید.
وی در پایان گفت: باشگاهی که از جیبش هزینه می کند 
نباید به خاطر انتقاد به کمیته انضباطی احضار شــود اما ما 

توهین به داوران را هم قبول نمی کنیم.
مهدی تاج در حاشیه کلاس نیم فصل داوران در خصوص 
تعیین تکلیف تیم ملی امید کشورمان، اظهار داشت: در این 

هفته تصمیمی در موردش گرفته می شود.
رئیس فدراســیون فوتبال در مورد انتخاب سرمربی تیم 
ملی، گفت: هنوز فرصت هســت و در حال کار بر روی این 

مساله هستند.
همچنین پس از خروج مهدی تاج و اعضای هیات رئیسه 
فدراســیون فوتبال از کلاس داوری، میرشاد ماجدی که در 
زمان سرپرستی اش در فدراســیون اختلافاتی با احمدرضا 
براتی، دیگر عضو هیات رئیســه داشــت به سمت او رفت و 
با شــوخی و خنده به براتی گفت: دست بده تا همه چیز را 

تمام کنیم.
مهدی تاج در این زمینه واسطه گری کرد.

 VAR داور فوتبال کشورمان گفت: اگر نتوانیم لایسنس
را بگیریم مجبوریم فقط در بازی های داخلی سوت بزنیم.

به گزارش فارس، بیژن حیدری در حاشــیه کلاس نیم 
فصل داوران، اظهار داشــت: مطمئن باشید با برگزاری این 
کلاس ها خیلی تغییر ایجاد خواهد شد. اشتباهات نیم فصل 
اول و تصمیمات دوگانه در بعضی بازی ها بررسی می شود. 
مثلا در صحنه ای بازیکن کارت زرد گرفته ولی در یک بازی 

دیگر کار قرمز داده شده است. 
این ها مشــخص می شــود که همه یک تصمیم یکسان 
بگیرند. اشتباهات به صورت کاربردی بررسی می شود. خود 
داور در مــورد تصمیمی که در طــول بازی گرفته توضیح 

می دهد و می گوید چرا در آن لحظه اشتباه کرده است.
وی افزود: کلاس خوبی به مدرســی مســعود مرادی با 
وجود اینکه زمانش کم بود برگزار شــد. اشتباهات به داور 
گوشزد می شود. اگر نکته مثبتی باشد بررسی می شود که 

بقیه هم استفاده کنند. 
نــکات مثبت هم زیاد داشــتیم. در مــورد همه این ها 
نتیجه گیری می شود که نیم فصل دوم بهتری داشته باشیم. 
علیرغم محدودیت ها، فشارها، هوای سرد، ویروس جدیدی 

که شایع شده، آمادگی بدنی داوران مطلوب است. مطمئنم 
نیم فصل دوم بهتری خواهیم داشت.

حیدری در مــورد اینکه در نبــود VAR داوران زجر 
می کشند، گفت: واقعا همین است. می دانیم که فدراسیون 
بــا وجود محدودیت و فشــارهای موجود تلاش خودش را 
می کند. جلســات مستمری با فیفا برگزار می شود. همه ما 
به خصوص داوران بین المللی خیلی دوست داریم که این 
اتفاق زودتر بیفتد چون باعث محدودیت در ابلاغ های خارج 

از کشور ما هم شده است. 
فقــط می توانیم در بازی هایی شــرکت کنیم که بدون 
VAR باشــد. با این روند AFC  و فیفــا تمام بازی ها به 

سمت استفاده از این سیستم می رسد.
اگر به آن روز برســد و ما نتوانیم لایسنس اش را بگیریم 
شــاید مجبور به خانه نشینی شــویم و فقط در بازی های 

داخلی سوت بزنیم.
داور فوتبال کشــور در مورد سیســتم ارتباط رادیویی، 
عنوان کرد: می خواســتند تهیه کنند ولی با توجه به اینکه 
برای اســتفاده از VAR نیاز به هدست 8کاناله است صبر 
کردند در آن موقع تهیه شود تا یکبار هزینه صورت بگیرد. 

به همین خاطر در نیم فصل دوم فقط بازی هایی می توانیم 
داشته باشیم که یا خود داوران به صورت شخصی هدست 
را داشته باشند یا بعضی از تیم ها هستند این سیستم را در 
ورزشــگاه خودشان دارند و در اختیار داوران قرار می دهند. 
بقیه بازی ها اگر این سیســتم را نداشته باشیم، نمی توانیم 

اســتفاده کنیم. اســتفاده از هندزفری و ایرپاد هم تقریبا 
منتفی شده است.  وی در مورد پرداختی به داوران، اظهار 
داشــت: خوب بوده و تقریبا به روز شده، همان چیزی که 
مصوبه گذشته بوده را تقریبا پرداخت می کنند ولی تقریبا 

بهتر از سال های قبل است.

تاج: برای انتخاب سرمربی تیم ملی وقت داریم!

تاثیرات نبود سیستم VAR در ایران

کارشــناس فوتبال با بیان اینکه اســتقلال روز سختی را 
برابرتراکتور پشت ســر گذاشت، گفت: تعویض های ساپینتو 
باعث شد آبی ها بتوانند به مرحله بعد جام حذفی صعود کنند. 

غلامرضا فتح آبادی در گفتگــو با  مهر در خصوص پیروزی 
دو بر یک استقلال برابر تراکتور از مرحله یک شانزدهم جام 
حذفی گفت: در نیمه اول اســتقلال می توانست از اشتباهات 

بازیکنان تراکتور اســتفاده کرده و به گل برســد اما ضعف 
مهاجمان این تیم در موقعیت های به دســت آمده باعث شد 
تــا آبی ها نتوانند گلی را وارد دروازه حریف کنند. با شــروع 
نیمه دوم تراکتور به خود آمد. حملات زیادی بر روی دروازه 
استقلال داشت اما در پایان 90 دقیقه کار به تساوی رسید تا 
در ســرمای شدید تهران بازی به اضافه برسد. در شروع وقت 
اضافه تراکتور بود که از ضعف خط دفاع اســتقلال استفاده 
کرد و به برتری رســید. تراکتوری ها که فکر می کردند بازی 
تمام شده، تحت فشار استقلال قرار گرفتند و با تعویض هایی 
که ساپینتو انجام داد آبی ها توانستند دوبار دروازه تراکتور را 
باز و به مرحله بعد صعود کنند. وی افزود: ساپینتو پیروزی را 
مدیون تغییر در ترکیب اش است. مهدی قایدی که روزهای 
پرانتقادی را سپری می کرد و او را تمام شده می دانستند، به 
یک باره خوش درخشید و توانست با گرفتن دو پنالتی برای 
استقلال عامل صعود آبی پوشان به مرحله بعد شود. قایدی 
که انگار انتقادات در او تأثیر بسزایی گذاشته بود، روز خوبی را 
پشــت سر گذاشت و دو پنالتی به دست آورد و یامگا که این 
روزها بهترین پنالتی زن استقلال شده، توانست دو بار دروازه 
را باز کرده تا آبی ها به مرحله بعد صعود کنند. فتح آبادی در 
مورد اعتراضات شدید و درگیری بازیکنان در این دیدار تأکید 

کرد: حساســیت بازی بیش از اندازه زیاد بود. خصوصاً اینکه 
داور در ضربات پنالتی دســتور تکرار داد. این مســئله باعث 
شــد جنجال زیادی در این دیدار رخ بدهد. در نیمه اول هم 
درگیری بازیکن برزیلی تراکتور با ســاپینتو جنجال دیگری 
را درســت کرد و تا حدودی بازی از دســت داور خارج شده 
بود. اما در مجمــوع ناظمی تمام تلاش خود را کرد تا بتواند 
این دیدار حســاس را مدیریت کرده و بازی بیشتر از این به 
خشونت کشیده نشود. کارشناس فوتبال در مورد شروع فصل 
نقل و انتقالات و نقاط ضعفی که استقلال باید آنها را پوشش 
دهد، اظهار داشــت: استقلال امسال در خط دفاع و هافبک، 
ضعف های زیادی داشــت. این تیم در فصل پیش کمترین 
گل خورده را داشــته اما این روزها گل های زیادی را به دلیل 
اشتباهات خط دفاعی دریافت کرده است. آبی پوشان باید دو 
مدافــع و دو هافبک خلاق و طراح را به کار بگیرند تا بتوانند 
نقاط ضعف خود را پوشــش دهند. این تیم در حال حاضر ۵ 
مهاجم دارد و بهتر اســت دو نفر ازآنها را در لیست خروجی 
قرارداده تا بتواند یک مهاجم شــش دانگ به خدمت بگیرد. 
اگر این تغییرات صورت بگیرد به طور حتم آبی ها می توانند 
در دور برگشت لیگ، نمایش قابل قبولی از خود ارائه کرده و 

حتی به قهرمان شدن در لیگ برتر هم فکر کنند.

استقلال به ۴ بازیکن جدید نیاز دارد

دو مهاجم تیم فوتبال پرســپولیس با پیشــنهاد باشگاه های لیگ 
برتری برای خروج در زمســتان روبرو شده اند. به گزارش  مهر، شروع 
نقل و انتقالات زمســتانی لیگ برتر فوتبال در پرسپولیس با تصمیم 
مســتقیم یحیی گل محمدی انجام می شــود تا لیست ورود و خروج 

بازیکنان را برای ادامه مسابقات این فصل تنظیم کند.
عملکــرد ضعیف تعدادی از بازیکنان پرســپولیس باعث شــده تا 
ســرمربی سرخپوشــان تصمیم قطعی اش را برای کنار گذاشتن آنها 
بگیرد. در این بین بعضی بازیکنان پرسپولیس با پیشنهاداتی از سایر 

باشگاه ها روبرو شده اند تا بتوانند نیم فصل دوم به یکی از تیم های دیگر لیگ برتر بروند. درخواست هایی که هنوز 
به طور رسمی در اختیار باشگاه قرار نگرفته است اما مدیر برنامه های مهدی عبدی و حامد پاکدل به باشگاه اعلام 

کرده اند فولاد، آلومینیوم اراک و مس خواهان جذب دو مهاجم فعلی پرسپولیس هستند.
دو مهاجم داخلی پرسپولیس در حالی روبروی در خروج باشگاه قرار گرفته اند که در نیم فصل اول به هیچ وجه 

نتوانستند انتظارات کادر فنی را برآورده کنند تا رفتن آنها دور از باور نباشد.
با این حال باشــگاه پرسپولیس خواستار نامه نگاری مســتقیم باشگاه های خواهان این دو مهاجم شده است تا 

شرایط آنها را بررسی کند.
از سوی دیگر خروج هر یک را بر عهده گل محمدی گذاشته است تا درباره جدایی احتمالی دو مهاجم تیمش 
که جایی در تفکرات فنی او در هفته های گذشته نداشته اند تصمیم گیری کند. سرمربی سرخپوشان پایتخت هم 
تصمیم خود برای جدایی قطعی یکی از این مهاجمان را گرفته است اما نفر دوم در صورت جذب گزینه های مورد 

نظر در خط حمله از این تیم به صورت قرضی جدا خواهد شد.

مدیران تیم فوتبال نفت مسجدسلیمان در جام حذفی مرتکب 
یک اشتباه بزرگ شدند که باعث حذف این تیم خواهد شد.

به گــزارش فارس، تیم فوتبال نفت مسجدســلیمان 3 بر یک 
مقابل ملوان در انزلی به پیروزی رســیده بــود به دلیل یک گاف 
مدیریتی به احتمال فراوان از جام حذفی کنار خواهد رفت و ملوان 

جایگزین این تیم خواهد شد. 
ماجرا از این قرار اســت اســت که علی کیانی فر بازیکن فصل 
گذشته استقلال خوزستان به تیم نفت مسجدسلیمان پیوست و در 

دیدار با ملوان انزلی در مرحله یک شــانزدهم جام حذفی برای نفت بازی کرد این در حالی است که کیانی فر فصل 
گذشته در جام حذفی از میدان اخراج شده بود و در این فصل محروم بوده است. سازمان لیگ نیز اسامی محرومان را 
پیش از شروع آغاز مسابقات جام حذفی در سایت خود منتشر کرده بود حتی اگر این اتفاق هم رخ نمی داد وضعیت 
محرومیت بازیکنان به عهده مدیر تیم فوتبال است و او باید خودش مراقب محرومان تیمش باشد تا بازیکن غیرمجاز 

استفاده نکند.
به این ترتیب نفت در دیدار با ملوان از بازیکن غیرمجاز اســتفاده کرده و به احتمال فراوان با توجه به شــکایت 
ملوان نتیجه این بازی به سود ملوان تغییر خواهد کرد. به این ترتیب ملوان به گردونه جام حذفی برمی گردد و نفت 
مسجدســلیمان حذف خواهد شد. درســت مانند اتفاقی که در تیم امید ایران در بازی با عراق در زمان سرمربیگری 

علیرضا منصوریان رخ داد و ایران به دلیل استفاده از بازیکن غیرمجاز با وجود برد مقابل عراق، بازنده اعلام شد.
یکبار هم تیم سپاهان در لیگ قهرمانان آسیا به دلیل استفاده غیرمجاز از رحمان احمدی سه بر صفر بازنده شد. 

اکنون نیز ملوان به جام حذفی برمی گردد و نفت از گردونه رقابت ها کنار خواهد رفت.

اشتباه بزرگ نفت مسجدسلیمان در جام حذفیسه پیشنهاد برای دو مهاجم پرسپولیس


